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 Nuuk, d. 24. juni 2013 

 

 

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

(Medlem af Inatsisartut Juliane Henningsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Spørgsmål: 

 

1. I henhold til loven om sprogpolitik skal virksomheder, såvel private som 

offentlige med mindst 10 ansatte udarbejde en sprogpolitik. Har 

Naalakkersuisut et overblik over, hvor mange virksomheder, der indtil i 

dag har fremsendt et eksemplar af deres sprogpolitik til tilsynsmyndig-

heden? 

2. I henhold til lovens bestemmelser kan der idømmes bøder, hvis 

virksomhederne ikke lever op til lovens bestemmelser. Har der været 

udført tilsyn i form af stikprøver eller på anden vis? 

3. Er der blevet udstedt bøder/sanktioner? 

4. Er det Naalakkersuisuts vurdering, at virksomhedernes deltagelse og 

implementering af loven er tilfredsstillende? 

5. Agter Naalakkersuisut at stille ændringsforslag til den eksisterende 

lovgivning om sprogpolitik? 

6. Koalitionen skriver: ”Vi ønsker, at mediernes brug af vort sprog skal 

styrkes.” Hvordan skal dette ønske implementeres og med hvilke tiltag? 

7. Koalitionen skriver ang. råstofområdet: ”Sprogloven skal opfyldes i alle 

høringsmaterialerne.” Hvad menes der med dette udsagn? 

8. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre, at flere borgere lærer grønlandsk, 

både i skrift og tale – forventer man eksempelvis at afsætte flere midler 

til dette på finansloven? 

9. Hvordan stiller Naalakkersuisut sig til, at borgere der ikke taler 

grønlandsk arbejder i administrationen og benytter et andet sprog end 

grønlandsk? 

10. Er det Naalakkersuisuts ambition. at landet på sigt skal blive enkelt-

sproget grønlandsk, eller ser Naalakkersuisut at der også i fremtiden vil 

blive anvendt dansk og måske andre sprog på grønlandske 

arbejdspladser?  

 

Begrundelse: 

 

Sproget er altid genstand for en vedvarende debat i alle afkroge i samfundet. Jeg vil gerne 

have et overblik over Naalakkersuisuts visioner og planer hvad angår sprogpolitik. Ligeledes 

vil jeg gerne vide, om Naalakkersuisut agter at fremkomme med lovforslag vedrørende 

sprog. 

 

 

 

 

 

 

 


